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Bilancia 2012

Vavrečský jarmok

Posedenie dôchodcov

Šport

Príhovor starostu obce

V. ligová jeseň skočila - rekapitulujeme

Dorastenci v I. triede zimujú na druhom mieste

Tichá noc, svätá noc jedna z 
najznámejších kolied, ktorú po 
prvýkrát zaspievali kňaz Joseph 
Mohr a organista Franz Xaver 
Gruber v Kostole sv. Mikuláša 
(Nikolu) v Oberndorfe pri 
Salzburgu 24. decembra 1818 
bude znieť v našich kostoloch 
už po 194 krát. Text piesne 
zložil Mohr už v roku 1816, no 
napísal ju ako báseň a až neskôr 
ju predložil Gruberovi a 
skomponoval k nej vhodnú  
melódiu. To, že pieseň je 
obľúbenou prezrádza aj fakt 
prekladu koledy do viac ako 
tristo jazykov a nárečí. Tichá 
noc, svätá noc zaznie vrúcne i v 
našom kostole 24. decembra na 
polnočnej svätej omši a 
rozohreje naše srdcia z  
neopakovateľnej atmosféry 
narodenia Ježiša Krista.  
Najkrajší kresťanský sviatok v 
sebe implicitne zahŕňa aj 
hodnotu, ktorá utvára základ 
kresťanstva- predstavuje ho 
zákon lásky. „Milovať budeš 

blížneho, ako seba samého.“ 
Zastavme sa v najbližšiu Tichú 
a svätú noc a pouvažujme ako
tento zákon pretvárame v naše 
činy. Ty, čo čítaš tieto riadky, 
ale aj ja, ktorý ich píšem, 
prajem, aby sa nám nie len v tú 

jednu krásnu noc podarilo 
pretvárať zákon lásky v činy, 
ale aby sa nám to darilo i celý 
rok 2013.
Prajem požehnané sviatky. 

Ladislav Šnapko, starosta

Milí občania, 

nech Vás dary Božej milosti chránia po celý rok, 

nech Vám dá Boh štastia, radosti a hojnosti 

požehnania. 

Krásne Vianoce a štastný Nový rok 2013 

Vám praje obecný úrad vo Vavrečke.

Vianočný vinš si prizval 

koledu:

vraj pôjdu, kam ich oči 

povedú-

hornatým krajom, šírou 

rovinou

s tou tisícročia starou 

novinou,

že časy sviatkov ľuďom 

nastali.

Dieťatko narodené v 

maštali

svet požehnáva znovu  

pokojom.

Nech privíta ho každý po 

svojom

a nech mu lásku sveta 

popraje.

Tak ako ono symbol dobra 

je,

nech dobrá vôľa k nám si 

prisadne

a skutky naše nech sú 

príkladné,

nech k našim blížnym cestu 

zaviatu

vyznačia v snehu stopy 

návratu.

Vianočný stromček nech 

nám zarodí,

nech stôl je štedrý ako na 

hody

a v dušiach našich dobrá 

pohoda

nech v jasličkách to dieťa 

pohojdá.

Vianočný vinš

Futbalová jeseň skončila, 
prišiel čas rekapitulácie. 
Niektoré tímy potešili fanúši-
kov, niektoré sklamali.
Ako nováčik sme do súťaže 
vstupovali s cieľom neurobiť 
obci  hanbu a  ponúknuť 
divákom príťažlivý futbal. Po 
o d o h r a n í  s i e d m i c h  k ô l  
panovala v kabíne výborná 
atmosféra. Na našom konte 
bolo 13 bodov a doposiaľ sme 
nepocítili horkosť prehry. Pre 
všetkých to  bolo veľké 
prekvapenie. Druhá polovica 
jesene nám bodovo absolútne 
nevyšla. Získali sme iba jediný 
bod. Nedá sa však povedať, že 
sme hrali zle. Los nám pridelil v 
závere silnejšie a skúsenejšie 
mužstvá, na ktoré sme ešte 
nevyzreli. Výkonom sme 

sklamali iba v domácom 
stretnutí proti Sučanom. Tie 
okupovali vtedy posledné 
miesto a my sme od nich dostali 
výprask 5:0. Vavrečka mala v 
jesennej časti na to, aby bolo na 
jej konte o pár bodov viac. 
Nemáme však v tíme vyslove-
ného strelca. Hrotový útočník 
Ondrej Branický strelil štyri 
góly ako Juraj Kurtulík a Martin 
Stolárik.
Na jar nás čakajú náročné 
zápasy o udržanie v piatej lige. 
Ak sa udrží hráčsky káder a 
bude aspoň čiastočne dodržia-
vaný tréningový proces, máme 
na to, aby sa aj o rok hrala v tejto 
obci krajská súťaž. Čas ukáže, 
či ešte za môjho trénerského 
vedenia.

Zimná údržba ciest - opäť šetríme
Zima je na svojom začiatku a 
ako obyčajne aj tento rok nás 
vyjde zimná údržba ciest 
nemalé finančné prostriedky. Aj 
vďaka dobrovoľníkom z DHZ 
sa obci darí pomerne dobre 
šetriť. Tento rok starosta 
pomohol zabezpečiť posypo-
vač, ktorý po malých úpravách 
cha lan i  p r i spôsob i l i  na  
malotraktor. Prvý skúšobný 
posyp už majú za sebou a 
myslím, že kvalita posypu sa 
bude iba zlepšovať. Na margo 
posypu ciest je faktom, že keď 
sa prejdete po susedných 
dedinách takmer nikde nie je 
posypané tak ako vo Vavrečke. 
J e d e n  p o s y p  v o z i d l o m  
technických služieb vyjde 
takmer na 200 €. Hasiči to robia 

dobrovoľne. Ďalej prosíme 
vodičov, pokiaľ majú takú 
možnosť , aby svoje autá 
parkovali vo svojich dvoroch, 
zjednoduší sa tak odhŕňanie 
snehu. V jarnom období keď sa 
sneh roztopí by bolo vhodné 
určiť jeden termín kedy si 
každý pred svojim domov 
posypový materiál zhrnie na 
jednu kôpku, ktorú potom 
hasiči následne naložia a 
pozvážajú späť na skládku. 
Obec tak ušetrí hneď dvakrát. 
Prvý raz tým, že bude na ďalší 
rok potrebné kúpiť menej 
posypového mater iá lu  a  
druhýkrát v nákladoch na 
vývoz odpadu, pretože sme 
všetci zozbieraný štrk spravidla 
sypali do smetných košov.

J e s e n n ú  č a s ť  n a j v y š š e j  
Oravskej futbalovej súťaže 
majú za sebou aj dorastenci. 
Pod vedením trénera Miroslava 
Ujmiaka  a za výdatnej podpory 
trénera mužov Ignáca Hrkľa 
počas tréningov je vidieť na 
chlapcoch výsledky. Takmer 
celú jeseň boli na prvom mieste 
okrem posledných dvoch 
zápasov,  remíze v Liesku 0:0 a 
v poslednom súboji o prvenstvo 

v  t a b u ľ k e  s  d o m á c i m i  
Chlebnicami 2:1 sa im darilo. 
P r a v d e p o d o b n e  p o s u n  
posledného zápasu a tým už aj 
nástup na zimný oddych 
zanechal v družstve svoje. 
Napriek tomu sme radi že 
mládežnícky futbal ide do 
popredia. Veď ako inak to môže 
byť iba kvalitnou a cieľavedo-
mou prácou trénerov prípravky 
a žiakov môžu tréneri dorastu a 

mužov dosahovať lepšie 
výsledky. Žiaci  a dorastenci sú 
doma, môžu sa venovať 
tréningom a a zatiaľ nemajú 
žiadne iné aktivity. Bohužiaľ 
situácia v spoločnosti je taká, že 
chalani keď dorastú spravidla 
odchádzajú za prácou do sveta, 
alebo tých lepších si žiadajú 
kluby vo vyšších súťažiach. 
Preto vidíme mládežnícke 
družstvá ako tie vavrečské kde 

95% kádra tvoria domáci hráči, 
čo sa už však s mužmi z vyššie 
spomenutých dôvodov dá len 
veľmi ťažko.
Chalani za jeseň nazbierali v 
14-tich zápasoch 32 bodov so 
skóre 47:11. Najlepší strelci 
Igor Branický 10, Jozef Revaj 8 
a Lukáš Holub 6, Karol Holub, 
Tomáš Kurtulík a Matúš 
Ujmiak majú na svojom konte 
rovanko po 5 gólov..  
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Je tu koniec roka a tak môžeme 
predostrieť bilanciu práce, 
ktorú sme na obecnom úrade 
vytvorili. Nie každú prácu je 
vidno, pretože obsahuje skôr 
administratívnu časť práce a je 
rozdelená na viac etáp. Takouto 
prácou je vytvorenie nového 
územného plánu obce, ktorý je 
v prvej časti dokončený 
(finančné prostriedky budú 
preplatené vo výške 80% z 
dotácii) a následná malá 
komasácia. Takúto prácu 
človek nevidí hneď i keď 
zaberá značnú časť v pracov-
ných povinnostiach. Zaberá nie 
len čas, ale aj finančné 
prostriedky. Výrazné naklada-
nie z bežných výdavkov nám 
zabrali nasledovné činnosti. 

Vytvorenie priestoru a oplote-
nie veľkoobjemového kontaj-
nera, dokončenie oplotenia na 
c i n t o r í n e ,  n a m a ľ o v a n i e  
že l ezného  op lo t en i a  na  
cintoríne, výmena strechy na 
altánku pri druhom vodopáde, 
vybudovanie kanalizačnej 
prípojky pri R. Čiernikovi ku V.
Brindžákovi ml. a vyčistenie 
potokov. Ďalej to boli práce pre 
skvalitnenie ozvučenia v KD, 
vytvorenie priestoru a vybudo-
vanie  plynovej  kotolne,  
vymaľovanie tried v školskom 
klube ako aj vymaľovanie 
detských preliezok, výsadba 
stromčekov na ihrisku a v 
neposlednom rade je to 
plynofikácia celého kultúrneho 
domu. Všetky tieto práce sme 

dokázali vykryť z bežného 
rozpočtu a rezervný fond sa 
nemusel na tieto činnosti 
použiť, takže sa preklonil do 
budúceho roka. Pri plynofikácii 
sme dlhšiu dobu čakali na 
výsledky verejného obstaráva-
nia, ale oplatilo sa. Finančný 
rozd ie l  medz i  p rvým a  
posledným uchádzačom bol 
11500 Eur, čo nám ušetrilo 
spomínanú sumu. Okrem 
vyššie spomenutých činností 
sme urobili bežné práce pri 
obecnom úrade a nakúpili sme 
potrebné pracovné pomôcky 
(metly, lopaty...) Celkové 
náklady činia 49140 Eur. Nie je 
málo čo sa nám podarilo, preto 
dúfam, že aj budúci rok bude 
taký úspešný. 

Bilancia roka 2012 Pozvánky

Svätý Mikuláš medzi deťmi
„Prišla zima, prišiel mráz...a do 
Vavrečky prišiel aj Mikuláš!“ 
Takto sme si upravili detskú 
riekanku v nedeľu  9.12. v 
Kultúrnom dome.  Sviatok sv. 
Mikuláša je snáď jeden z 
najkrajších a najviac sa naň 
tešíme. Je jedno, či máme 5 
alebo 50 rokov. Práve to je to 
najkrajšie, v každom z nás 
zostáva kúsok dieťaťa, ktoré 
má rado prekvapenia a darčeky. 
A tak sa v spomínanú nedeľu  
nahrnulo do Kultúrneho domu 
kopu detvákov, ale aj mládežní-
kov, rodičov a aj starých 
rodičov. Prišli spoločne privítať 
sv. Mikuláša, ale hlavne prišli 
spoločne prežiť jedno adventné 
nedeľné popoludnie. Vypočuť 
si  vinšovačky, básničky, 
pozrieť si tanečné výkony a 
vypočuť vianočné koledy. Nuž 
a bolo dokonca aj napätie - 
niektoré detičky si na pódiu 
poplakali, nevieme či mali 
strach alebo zabudli básničku, 
ale vraj sa báli nepodareného 

program bol krásny, sv. Mikuláš 
povedal všetkým ľuďom dobrej 
vôle povzbudivé slová a deťom 
p o r o z d á v a l  č o k o l á d o v é  
kalendáre, aby si každý deň 
pripomenuli, že onedlho tu 
máme najkrajšie sviatky roka - 
Vianoce. 

čerta, ktorý pobehoval po 
javisku.  Nepomohol  ani  
usmievavý anjel, ktorý sa snažil 
čerta ukľudniť. Nakoniec ho 
vyprášili pani učiteľky /aspoň 
vidíme, že detičky máme v 
dobrých rukách/. Všetko 
nakoniec dobre dopadlo - 

Všetkých stolnotenisových 
ping-pongistov pozývame 
27.12.2012 do Kultúrneho 
domu na turnaj dospelých o 
9.00 hod. Turnaj pre deti a 
mládež sa koná 28.12. o 9.00 
hod., taktiež v Kultúrnom 
dome. Pre víťazov sú priprave-
né poháre - takže príďte a 
vyhrajte!!! 

Pozývame všetkých milovní-
kov divadla na predstavenie 
Kamenný chodníček ochotníc-
keho divadla z Trstenej, ktoré 
bude 30.12.2012 o 17.00 hod. v 
Kultúrnom dome vo Vavrečke. 
Vstupné je dobrovoľné. Ešte 
raz - srdečne pozývame!

Ako každý rok aj túto zimu v 
prípade priaznivého počasia 
pripravia dobrovoľníci ľadovú 
plochu pri amfiteátri. Ako 
obyčajne aj tento roku ju budú 
môcť využívať všetci záujem-
covia bezplatne.
Upozorňujem však rodičov a 
najmä deti aby v prípade 
oteplenia nehádzali na ľad 
žiadne predmety a rovnako aby 
po ňom zbytočne nechodili.
Večer keď primrzne bude opäť 
vynikajúce korčuľovanie.

Ako idete tráviť posledné dni 
tohot roka? A čo takto pre-
chádzkou na Podjavorinu? 
30.12.  od 13:30 Vás tam počká 
Koncoročný punč, pripravený 
p o d ľ a  o r i g i n á l n e h o  
Vavrečského receptu.

Pozývame všetkých záujemcov 
na XV. ročník slovenského 
mariášu, ktorý sa bude konať 
29.12.2012/sobota/ v KD 
Vavrečka. Prezentácia : od 
12.00 - 13.00 hod. 

Stolnotenisový
turnaj

Kamenný
chodníček

Klzisko

Koncoročný
punč

XV. ročník
slovenského
mariášu

Tradičná hasičská zabíjačkaBiskupský chlebíček našich 
babičiek.
150g hladkej  múky,120g 
masla,150g mletého cukru, 4 
žĺtky, tuhý sneh zo 4 bielkov,1/2 
prášku do pečiva. Náplň:100g 
sekanej čokolády na varenie, 
100g hrozienok, 2 dcl sekaných 
orechov. Všetky suroviny 
zmiešať, nakoniec pridať sneh z 
bielkov. Masu vyliať do 
vymastenej a múkou posypanej 
formy a dáme piecť pri 180-200 
°C asi ¾ hod. Vyhladnutý poliať 
čokoládou a môžeme posypať aj 
s t r ú h a n ý m i  m a n d ľ a m i .
Božie  rezy
Cesto: 6 žĺtkov, 6 lyžíc mletého  
cukru vyšľahať, pridať 3 lyžice 
strúhanky, 2 lyžice kakaa, 1 
vanilku, sneh zo 6 bielkov a 
upiecť.
Plnka: 140 g orechov, 80 g 
masla, 80 g mletého cukru, 
zaliať 1 dl vriaceho mlieka, 
nechať vychladnúť. Polovicu  
plnky natr ieť na piškót ,  
poukladať detské piškóty 
namočené v punči, na to ostatnú 
plnku a čokoládovú polevu.
Punč:  ¼ litra vriacej vody,  3 PL 
kryštálového cukru rozvariť, 
nechať vychladnúť, pridať 1 
lyžicu lekváru, citrónová šťava, 
1 PL rumu.
Medovníková roláda
60 dkg hladkej múky, 15 dkg 
smetolu, 25 dkg mletého cukru, 
3 vajíčka, 4 polievkové lyžice 
medu, 1 malá lyžička škorice, 4 
podrvené hrebíčky, 1 malá 
lyžička sódy bigarbóny, 1 
vanilka. Všetko dobre zmiesime 
a necháme aspoň 3 hodiny stáť. 
Potom cesto rozdelíme na 5 
rovnakých dielov. Každý diel 
vyvaľkáme na 15 x šírka plechu, 
natrieme slivkovým lekvárom, 
p o s y p e m e  p o l á m a n ý m i  
orechami a hrozienkami.  
Stočíme ako roládu, potrieme 
vajíčkom a pečieme na 170 °C.  
Ak sa vychladnutá zabalí do 
alobalu, vydrží aj mesiac.
Výborné medovníčky starej 
mamy
50 dkg hladkej múky, 15 dkg 
mletého cukru, 3 celé vajcia, 8 
dkg smetolu, 3 polievkové 
lyžice medu 1 malá lyžička sódy 
bigarbóny, 1 malá lyžička 
škorice, 4 roztlčené hrebičky. 
Všetko dobre zmiesime a 
necháme stáť. Na druhý deň 
vyvaľkáme , asi tak 3-4 mm a 
vykrajujeme rôzne tvary, 
potrieme vajíčkom, dáme 
oriešok a upečieme. Skladujem 
v uzavretej dóze, kde pridáme 
krajec chleba, oni nám krásne 
zmäknú. Ľudmila Pjentková

Naša hasičská zabíjačka je už ako obyčajne pojmom v blízkom okolí. Inšpirovali sa od nás aj susedné 
obce. Z našej preto pripájame pár záberov.

Na Štefana, 26.12. 2012 od 
14:00 do 18:00 budú mladí z 
Vavrečky aj tento rok klopať na 
dveraje Vašich príbytkov, 
vinšovať Vám požehnané 
sviatky a vyzbierané peniažky 
pošlú tým, ktorí to naozaj 
potrebujú. Ak sa chcete zapojiť, 
informovať a pod, kľudne ma 
kontaktujte. Zuzu Kasanová

Recepty, hasiči



Spravodajstvo
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Ahojte
Tak, a je tu Vianočný čas. Všetci 
naokolo finišujú s upratovaním, 
výzdobou a prípravami k 
štedrovečernému stolu a ja 
sedím v pracovni a snažím sa 
dať dokopy posledné číslo 
VAVrečníka v tomto roku. Som 
rád, že sa do tvorby týchto 
novín zapájajú aj noví ľudia. 
Veď práve preto sú tu. Nerád by 
som aby to bola len reprezen-
tačná vzorka určitej skupiny 
ľudí i keď to niekedy možno tak 
vyzerá. Teší mňa i všetkých 
ktorí sa na tvorbe tohoto dielka 
podieľajú, že sa ľudia pýtajú 
kedy bude ďalšie číslo.  
Uvítame každú pripomienku 
nápad a hlavne pomoc pri 
napĺňaní obsahom. Priestor sa 
nájde pre všetkých, ktorým sú 
tieto noviny určené.
Ak sa budete niekedy prehŕňať 
v starých fotografiách a nájdete 
tam niečo zaujímavé určite nám 
dajte o tom vedieť, veľmi radi 
to zverejníme.
Dosť bolo rečí idem to dokon-
čiť aby sa Vám to dostalo čím 
skôr do schránok. (pk)

Spoza hraníc obce

Štedré, veselé, povzbudzujú-
ce...Veď inakšie ani nemohlo 
byť, dátum ukazoval presne 
6.12.- Mikuláša! Určite by to 
potvrdili aj všetci tí, ktorí sa 
zúčastnili. Najprv spoločná sv. 
omša, spoločný obed a kultúrny 
program. Konala sa aj malá 
spomienka na nezabudnuteľnú 
"tetu Otku" - takto ju označila 
Angelka Sečová, ktorá spolu s 
tetou Kršákovou zaspievali na 
jej počesť pesničku s vlastným 
textom. Spievalo sa ťažko, ale 
nič sa nedá robiť, život musí ísť 
ďalej...Všetkých veľmi potešili 
deti z materskej školy svojimi 
koledami, vinšovačkami a 
tančekmi. Nádherné kostýmy aj 
program - pani učiteľky zo 
škôlky si naozaj dali záležať. 
Štvrtáci zo základnej školy sú 
už vlastne mazáci a Betlehemci 
v ich podaní pripomenuli 
d ô c h o d c o m  b l í ž i a c e  s a  
Vianoce. Na záver programu 
zahrala a zaspievala novo-
vzniknutá vavrečská kapela 
Marián Rentka, Miro Ujmiak, 
Miro Krivda, Fero Kurtulík a 

Fero Kasan na čele s primášom 
Bakošom. Spolu s nimi si 
zaspieval aj bývalý starosta 
Pavol Holmík, ktorému to 
o č i v i d n e  d o b r e  s p i e v a .  
Zahanbiť sa nedala ani návšteva 
z Poľska, okamžite vytiahla 
svoj tromf - svojho poslanca 
harmonikára, ktorý zahral 
poľské koledy. Spievali ale 
všetci prítomní - veď spev je 

najlepší medzinárodný jazyk. 
Nuž, je jasné, že v tento deň 
nebol darček len pripravený 
bal íček,  k torý odovzdal  
každému dôchodcovi sv. 
Mikuláš  s  pomocníkmi .  
Odovzdávala sa aj dobrá 
nálada, príjemné zážitky a 
hodnota  spoločného stretnutia. 
Aj toto je odkaz Adventu - nájsť 
si čas na blížnych...

Posedenie s dôchodcami

Pripravuje sa výstavba bytov

O Katke, Martinovi a misijnej ceste
Dnes je už iná doba ako bola 
pred pár rokmi. Zmenilo sa 
veľa, vlastne skoro všetko, ale 
teraz momentálne myslím 
hlavne na zmenu a možnosti 
cestovania, spoznávania sveta  
a iných kultúr ako je tá naša 
domáca. A popritom spoznáva-
ní  iných kultúr si uvedomiť, že 
n iekomu t reba  pomôcť ,  
niekoho treba niečo naučiť a 
naopak, od niekoho sa treba 
poučiť a vziať si príklad. A keď 
ešte pri takejto ceste pomôže 
viera, ochota obetovať sa, 
priatelia a Európska služba 
pomoci, môže sa táto cesta 
nazvať misijná cesta.  Na takúto 
misijnú cestu sa rozhodli 
vyštartovať čerství novoman-
ž e l i a  K a t k a  a  M a r t i n  
Valentovci, ktorých sme si 
trošku vyspovedali:
R:  Myslím si, že väčšia časť 
Vavrečanov vie, že odchádza-
te do Peru, ale myslím si , že 
nevedia presne  kde a čo tam, 
ako tam, s kým tam a prečo a 
ešte iné otázniky narástli.
 Tak teda kde tam ?
K a M: Presná trasa je Viedeň -  
letisko Schwechat- potom 
Madrid -  cezoceánsky let do 
hlavného mesta Peru/ Lima- 
autobusom  Kusko a posled-
ných 100 km do konečnej 
stanice -   mestečka Lares, ktoré 
leží 3222 m / nad morom.  Celá 
trasa meria asi 11 000 km.
R: Nemáte strach pred  takou 
dlhou cestou, nepovažujete 
celé toto dobrodružstvo za 
určité nebezpečenstvo?
K a M:  Nebezpečenstvo je 
relatívne, niekto to vidí 
nebezpečne, niekto dobrodruž-
ne a niekto ako novú skúsenosť, 
ktorá ho posilní.  Vieme o tom, 
že napríklad cesta z Limy do 
Kuska je označovaná ako jedna 
z najnebezpečnejších ciest. Je 
tam množstvo serpentín / 
prevýšenie Lima – Kusko je 
3200 m/, cesta je úzka, 
dopravné prostriedky preplne-
né a technicky zastarané, ale 
uvidíme ako to zvládneme .  
Určite, že nejaké obavy máme, 
veď stať sa môže čokoľvek,  ale 
prevláda skôr taká radosť z 
nových zážitkov.  
R: Čo tam?
K a M: Budeme tam  pôsobiť 
ako vychovávatelia a katechéti. 
S deťmi budeme tráviť  čas, 
keď nie sú v škole.  Budeme 

našich hokejistov, keď sa mi to 
v hlave zrazu všetko pouklada-
lo a zistil som, že radšej by som 
išiel s Katkou do Medžugoria 
ako sedel v lóži a sledoval 
finálový boj. Mal som hodinu 
do odchodu ...Všetko som 
stihol, tak som si pomyslel, že 
to tak asi má byť. A odvtedy 
tvoríme pár.  Pre nás dvoch s 
Katkou je to takto lepšie. V Peru 
sa ukáže ako to s tým naším 
vzťahom je a vzájomne si 
samozrejme môžeme pomôcť. 
My sme vlastne taká rarita – 
sme prvý manželský pár na 
misijnej ceste.
R: Kto vám pomáhal pri 
organizovaní cesty?  
K a M: pomáhajú saleziáni, 
samozrejme písal sa projekt cez 
Európsku službu pomoci, ktorá 
pridelila financie a platí celú 
cestu, očkovania, ubytovanie a 
stravovanie. Peniaze, ktoré sme 
v y z b i e r a l i  z b i e r k o u  v o  
Vavrečke poputujú na výlety 
pre deti, pomôcky do školy ap.
R: Aký jazyk máte priprave-
ný v batožine:
K a M: V Kusku sa hovorí 
kečuánčinou, ale v škole sa 
p o u ž í v a   š p a n i e l č i n a .  
Pripravovali sme sa samostatne  
a do  španielčiny  sme sa trochu 
zahryzli. Ako sme to zvládli sa 
ukáže až na mieste činu. Jazyk  
ale nie je to, čoho by sme sa 
obávali. Spoliehame sa, že deti 
sú tam tak ako všade komunika-
tívne a my sme pripravení 
dohovárať sa aj hudbou, 
pohybom a  samozre jme 
rukami-nohami.  Máme rôzne 
pocity, všetko sa to v hlave 
mieša, ale najviac prevláda 
radosť. My sa do Lares veľmi 
tešíme. 
Všetkým, ktorí sú zvedaví na 
informácie z miesta činu, 
oznamujeme, že najnovšie 
informácie sa dozvedia na 
internetovej adrese:

 
a samozrejme môžu aj komen-
tovať a písať Katke a Martinovi.

http://misialares.blogspot.sk/

mať určený týždenný plán. 
Doobeda by sme mali mať 
voľno,  poobede budeme 
pomáhať  deťom pri úlohách a 
mimoškolskej činnosti. Škola 
je internátna.  To znamená, že 
deti / od 6 – 18 rokov/do školy 
prichádzajú  v nedeľu poobede 
a domov odchádzajú v piatok. 
Osady sú roztrúsené po 
kopcoch a o nejakej doprave 
nemôže byť ani reči. Deti 
prichádzajú peši aj 5 – 6 km, 
práve preto tam zostávajú počas 
týždňa.  Vychovávatelia tam 
pomáhajú s výukou angličtiny, 
počítačov, organizujú výlety 
pre deti / ak sa nájdu peniaze/, 
samozrejme rôzne pohybové 
krúžky, ale keďže sa jedná o 
Latinskú Ameriku, to budú učiť 
skôr oni nás, nejakú salsu, alebo 
domorodé  tance .  Urč i te  
plánujeme založiť hudobnú 
skupinu alebo malý orchester . 
Máme také informácie, že deti 
sú tam veľmi samostatné, napr. 
samé si pečú chlieb, perú 
bielizeň ,  vedia sa o seba 
postarať.  

R: Prečo  práve takáto forma 
pomoci? 
K : V podstate sme mali o 
takúto prácu záujem už 
dávnejšie.  Ja som mala ísť už 
minulý rok, ale medzitým sme 
sa spoznali s Martinom, 
preskočila iskra, tak sme si 
povedali, že dáme najprv 
prednosť nášmu vzťahu – teda 
ako sa  rozvinie a ako  bude 
pokračovať.  Ak to bude vôľa 
božia, pôjdeme do Peru 
spoločne, už ako manželia.     
M: S tou iskrou to bolo tak, že 
nepreskočila hneď. S Katkou 
sme sa poznali už predtým zo 
stretnutí mládeže, ktorá sa 
pripravovala na takéto misijné 
cesty. Niektorí z nich mali ísť 
práve do Medžugoria. Ja som 
práve v tom čase dobrovoľne 
brigádoval ako šofér na 
Majstrovstvách sveta v hokeji, 
ktoré sa konali /ako všetci viete/ 
v Bratislave. Všetci dobrovoľ-
níci mali zaistený voľný vstup 
na zápasy do vlastnej lóže /ak 
nemali službu/. Práve som sa 
chystal na finálový zápas 

Dávame Vám do pozornosti 
predaj bytov v centre našej 
obce. Jedná sa o moderný 
dvojblokový trojpodlažný 
bytový projekt, ktorý bude mať 
v ponuke 24 bytových jedno-
tiek rôznej metráže. Bude 
situovaný po pravej strane od 
amfiteátra a bude vybavený 
v l a s t n ý m i  p a r k o v a c í m i  
miestami v spoločnej podzem-
nej garáži. Byty sa budú 
p r e d á v a ť  d o  o s o b n é h o  
vlastníctva. Zahájenie staveb-
ných prác je plánované na 
mesiac Máj/2013 a predpokla-
daná kolaudácia na jar 2015. 

Projekt sa bude stavať v dvoch 
etapách. Po kolaudácii a predaji 
bytov v prvom bloku A s 
dvanástimi bytmi sa začne 
stavať druhý blok B, s ďalšími 
dvanástimi bytovými jednotka-
mi. V prípade veľkého záujmu 
o byty sa celý projekt bude 
stavať spolu. Bytový projekt 
bude postavený zo štandard-
ných stavebných materiálov a v 
prípade záujmu bude možné 
meniť aj deliace priečky. 
Projektová dokumentácia je k 
nahliadnutiu. 

Financovanie bytov sa bude 
riešiť v spolupráci s vážnymi 
záujemcami o byt. Predbežná 
cena bytu bude od 750,- 

2EUR/m . 
V prípade akýchkoľvek otázok 
a dopytov kontaktujte osobne 
Jaroslava Hrubjaka, bytom 
Vavrečka č. 355, e-mailom  
hrubjak@canstav.sk, alebo na 
č. tel. 0903 343802. 

Typy bytov budú: 
2Byt A – plocha 90,56 m      /3x/ 
2Byt B – plocha 63,75 m      /3x/ 
2Byt C – plocha 40,00 m      /3x/ 
2Byt D – plocha 69,17 m      /3x/

Vianočný stromček
dorazil

viac info
z obce?

www.vavrecka.sk

28.. novembra 2012 nás svojou 
návštevou za výdatnej pomoci 
hasičov a Miroslava Troppa, 
poctil svojou návštevou náš 
nový vianočný stromček :-). Pri 
výzdobe pomohol aj Mikuláš 
Košťál s vysokozdvižnou 
plošinou od Alojza Somsedíka. 
Veríme, že náš hosť v zdraví 
zotrvá až do jari. 

http://misialares.blogspot.sk/
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II. Vavrečský jarmok ľudových remesiel a kulinárstva Zápisnica zo zasadnutia OZ zo dňa 14.12.2012
Po jednom dlhom roku,

sme zasa na jarmoku.

Uvidíme, či tam bude aj 

niečo nové,

majme všetci oči na pozore.

Keď sme vošli do sály,

už pri dverách ľudia stáli.

Pretože tam toho bolo ozaj 

veľa,

bola zaplnená sála celá.

Ani neviem odkiaľ by sme 

začali,

tak začneme tým, ako 

tetušky perie párali.

Na pódiu nám vyhrávali,

aby sa ľudia popri pozeraní 

zabávali.

Pod pódiom zasa nejaké 

výrobky vystavovali,

nielen z našej dediny, ale i 

blízkeho okolia,

napríklad výrobky z dreva: 

postavičky, hrnčeky, ale i zo 

šúpolia.

Keďže za rohom Vianoce 

máme,

oplátku si na koštovku 

dáme.

Keď už hovoríme o tom 

jedení,

pár ľudí nelení a prichystá 

nám malé občerstvení.

K tomu na zdravie pohár 

vínka,

to je dobrá medecínka.

Keď sa chlapi posilnili,

tak aj drevo popílili i nože 

na starodávnej osielke 

pobrúsili.

Ako hodiny utekali,

tak sme v zábave gradovali 

a aj organizátorku 

vytancovali. 

Tak a teraz končíme,

už sa zasa tešíme,

čo nového o rok uvidíme

a či sa zas niečomu novému 

priučíme.

Martina Košťálová(Skalka)

Sme svedkami doby, v ktorej sa 
čoraz viac hovorí o multikultúr-
nej spoločnosti, ale nič o 
postupnom vymieraní remesiel 
a ľudových tradícií. Deti aj 
dospelí z Vavrečky v druhú 
novembrovú nedeľu mali 
možnosť nazrieť do života 
starých rodičov a obdivovať 
šikovné ruky remeselníkov. Už 
vlaňajší Vavrečský jarmok 
ľudových remesiel a kulinár-
stva sa stretol so širokým 

ohlasom. Aj preto sa toho roku 
podarilo získať viac predmetov 
hodných videnia, viac šikov-
ných ľudí, viac návštevníkov.
Pozreli si pracovné nástroje 
starých rezbárov, drotárov, 
výstavu krojovaných bábik či 
v ý š i v i e k .  R e m e s e l n í c i  
predviedli brúsenie nožov, 
pletenie prútených košíkov, 
výrobu keramiky, ťahanie 
korbáčikov, výrobu ozdôb zo 
šúpolia, pradenie a podobné 

činnosti spojené so životom na 
dedine. Návštevníci sa venovali 
aj tlačeniu kapusty, páraniu 
peria a mužská časť zápolila v 
ručnom pílení dreva. Piekli sa 
voňavé šišky, langoše, voňala 
kapustnica.
O hudobnú a tanečnú zábavu sa 
postarali deti a hudobníci z 
Vavrečky a Sihelného a hrou na 
fujare aj mládenci z Hruštína.

          Alena Hvolková

Spravodajstvo

Prítomní: starosta obce Mgr. 
Ladislav Šnapko 
Poslanci OZ :    Marta 
Brindžáková, Ing. Mária 
Bucová,  Ing. Jozef Hrkeľ, 
Ignác Kasan, Ing. Jaroslav 
Krivda, Ľudmila Pjentková, 
Ignác Pepucha
Ospravedlnení: Bc. Alena 
Hvoľková, Ing. Jozef Sklarčík 
Schôdza sa riadila programom, 
ktorý bol  jednomyseľne 
schválený.
P r o g r a m:
K bodu 1. Otvorenie
Zasadnutie Obecného zastupi-
teľstva vo Vavrečke otvoril  
starosta obce  Mgr. Ladislav 
Šnapko,  k torý  vše tkých 
prítomných privítal a uviedol, 
že obecné zastupiteľstvo bolo 
zvolané v zmysle zák.č. 
479/2010 Zb. o obecnom 
zriadení v zmysle rokovacieho 
poriadku obecného zastupiteľ-
stva. Skonštatoval, že obecné 
zastupiteľstvo je uznášania 
schopné. Schôdza sa riadila 
programom, ktorý bol predlo-
žený.
Poslanci hlasovali : 7/0/0
a/ voľba overovateľov 
Overovatelia zápisnice: Ing. 
Mária Bucová, Ing. Jaroslav 
Krivda
Zapisovateľ: Iveta Hvolková
b/ kontrola plnenia uznesení
Mária Pavláková prečítala 
uznesenie č.6/2012 zo zasadnu-
tia obecného zastupiteľstva zo 
dňa 21.09.2012.
K bodu 2. Programový rozpočet 
obce Vavrečka na roky 2013 – 
2015. 
Mária Pavláková predložila 
poslancom  vypracovaný 
Programový rozpočet obce 
Vavrečka na roky 2013-2015. 
Rozpočet je tvorený na základe 
skutočnosti roku 2012 v 
prijímovej časti aj vo výdavko-
vej časti. V kapitole cestná 
doprava je plánovaná úspora  
30 000 €. Účel použitia týchto 
prostriedkov bude schválený v 
budúcom roku.  Zmena je v 
originálnych kompetenciách, z 
ktorých  sa financuje materská 
škola, školský klub a zariadenia 
školského stravovania. Oproti 
roku 2012 došlo pri tvorbe 
rozpočtu 
k navýšeniu o 6270 € : materská 
škola 4598, školský klub 727 €, 
zariadenia školského stravova-
nia 845 €. Navýšilo sa z 

dôvodu, že v roku 2012 boli 
niektorí zamestnanci MŠ na PN 
/v tomto prípade hradí PN 
sociálna poisťovňa/. Navýšenie 
u  za r i aden i a  ško l ského  
stravovania je z dôvodu, že v 
roku 2013 sa plánuje prijať 
nová pracovná s i la  ako 
k u c h á r k a .  P r o g r a m o v ý  
rozpočet  je prílohou zápisnice. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 3. Zmena rozpočtu 
r o z p o č t o v ý m  o p a t r e n í m  
č.3/2012. 
Mária Pavláková predložila 
poslancom  návrh na zmenu 
rozpočtu. Návrh obsahuje 
presun financií v rámci kapitol a 
položiek z dôvodu  financova-
n i a  a k c i e  P l y n o f i k á c i a  
Kultúrneho domu Vavrečka. 
Akcia je realizovaná z kapitálo-
vých výdavkov z vlastných 
zdrojov- rok 2012 bez použitia 
rezervného fondu.  Návrh na 
zmenu rozpočtu je prílohou 
zápisnice. Poslanci nemali 
pripomienky. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0
 K bodu 4. Dodatok č. 2 k VZN 
č.4/2010 o určení dotácie na 
prevádzku a mzdy na dieťa MŠ 
a školských zariadení.    
Mária Pavláková informovala, 
jedná sa o príspevok na dieťa v 
MŠ – 1443,50 € , školskom 
klube – 260,65 € a v zariadení 
šk. stravovania – 237,22 € na 
rok 2013.  
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 5. VZN č.1/2013 o dani 
z nehnuteľnosti.
V Z N  p r e d l o ž i l a  E l e n a  
Krivdová, je prílohou zápisni-
ce. Zmenila sa sadzba daň zo 
stavieb na bývanie a drobné 
stavby, ktoré majú doplnkovú 
funkciu pre hlavnú stavbu. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 6. VZN č. 2/2013 o 
miestnych daniach. 
V Z N  p r e d l o ž i l a  E l e n a  
Krivdová. Zmenila sa sadzba – 
poplatok za psa. VZN je 
prílohou zápisnice.
Poslanci hlasovali : 7/0/
K bodu 7. VZN č.3/2013 o 
zbere, preprave a zneškodňova-
ní komunálneho odpadu a 
miestnom poplatku za zber, 
prepravu a zneškodňovanie 
komunálneho odpadu.
V Z N  p r e d l o ž i l a  E l e n a  
Krivdová. Zmenila sa sadzba – 
poplatok pre 1 osobu/ 14,60 za 
rok, teda 0,040/ 1 osoba na deň. 

VZN je prílohou zápisnice. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 8. Žiadosť o zníženie 
dane z nehnuteľnosti.
Starosta prečítal žiadosť 
podnikateľov, ktorá je prílohou 
zápisnice o zníženie dane z 
nehnuteľností za rok 2013. Vo 
svojej žiadosti uviedli, že 
prostriedky by venovali na 
opravu komunikácie pri PD 
Vavrečka. Poslanci túto žiadosť 
jednohlasne zamietli.
Poslanci hlasovali : 0/7/0
K bodu 9.  Vyhlásenie o ručení 
pre recyklačný fond.
Starosta informoval poslancov, 
že obec Vavrečka ako člen 
ZMOBO bude využívať stroj, 
k torý  zakúpi lo  uvedené  
združenie na recykláciu 
odpadu. Na nákup bol zobratý 
úver, do ručenia ktorého by 
mala byť zahrnutá aj obec 
Vavrečka spolu s ostatnými 
obcami. Obec Vavrečka musí 
zaslať Združeniu vyhlásenie o 
ručení.
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 10. Žiadosť o odkúpe-
nie oceľovej konštrukcie.
 Starosta prečítal žiadosť 
viacerých podnikateľov o 
odkúpenie oceľovej konštruk-
cie, ktorá je vo vlastníctve obce 
Vavrečka – nachádza sa pri 
plánovanej čističke z roku 
1992. Po porovnaní navrhnu-
tých financií  za konštrukciu sa 
žiadosti zamietli.
Poslanci hlasovali : 0/7/0
K bodu 11. Žiadosť Petra Švábu 
– PS Parkety Námestovo o 
prenájom pozemku.
Starosta prečítal žiadosť 
menovaného. Jedná sa o 
pozemok na futbalovom 
ihrisku. Časť uvedeného 
pozemku je už prenajatá 
Františkovi Hrkľovi. Poslanci 
navrhli, že žiadosť sa bude 
prejednávať  po dohode  medzi 
n á j o m c a m i  u v e d e n é h o  
pozemku.  Poslanci hlasovali : 
0/7/0
K bodu 12. Schválenie Návrhu 
a Konceptu   územného plánu 
Vavrečka.
Starosta obce informoval 
poslancov, že Návrh a Koncept 
územného plánu je už vypraco-
vaný od firmy PRO- Arch, 
poslanci si uvedený dokument  
pozreli, nemali žiadne pripo-
mienky. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0

K bodu 13. Rôzne.
 starosta predniesol žiadosť 
Petra Kasana o zvýšenie 
príspevku na reprezentáciu a 
č innosť  AWK klubu zo  
schválených 1000 €/rok zvýšiť 
na 1700 €/rok. List je prílohou 
zápisnice.Poslanci hlasovali 
0/7/0
- starosta obce predniesol 
žiadosť Požiarneho zboru 
Vavrečka o zvýšenie ročného 
príspevku z 1500 €/rok na 2000 
€/rok. List je prílohou zápisni-
ce. 
Poslanci hlasovali: 7/0/0
- starosta obce predniesol 
návrh, aby sa obecnými 
há jn ikmi  s t a l i  č l enov ia  
Hasičského zboru: Michal 
Hrkeľ, Peter Čiernik, Róbert 
Kolena. Uviedol, že na základe 
toho, že sa vydávajú povolenia 
na výrub stromov, je nutná 
identifikácia  miesta výrubu 
pomocou zariadenia GPS, 
rovnako je potrebná aj kontrola 
miesta výrubu, či došlo k 
úprave a následnému vysadeniu 
mladých stromčekov. Z tohto 
dôvodu navrhol, že hájnik bude 
mať odmenu vo forme mesač-
nej paušálnej odmeny. Výška 
odmeny sa určí v budúcom 
roku.
Poslanci hlasovali: 7/0/0  
- starosta predniesol návrh, aby 
sa obec Vavrečka zaradila do 
novovznikajúceho združenia 
Babia Hora, v ktorom budú 
zas túpené okol i té  obce .  
Členstvo v tomto združení by 
znamenalo možnosť zaradenia 
do projektov, ktoré by sa 
vypracovali v spolupráci s 
členskými obcami. Združenie 
zaháji svoju činnosť od januára 
2013. 
Poslanci hlasovali: 7/0/0
 K bodu 17 Záver.
Mgr. Ladislav Šnapko 
starosta obce 
Overovatelia :
Ing. Mária Bucová   
Ing. Jaroslav Krivda

Všetky dokumenty a prílohy, 
ktoré tvoria zápisnicu sú 
dostupné na 

 alebo k nahliadnutiu na 
OcÚ kedykoľvek počas 
pracovnej doby. Pre rozsah 
strán to nie je možné uviesť v 
novinách

www.vavrec-
ka.sk

http://www.vavrecka.sk
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II. Vavrečský jarmok ľudových remesiel a kulinárstva Zápisnica zo zasadnutia OZ zo dňa 14.12.2012
Po jednom dlhom roku,

sme zasa na jarmoku.

Uvidíme, či tam bude aj 

niečo nové,

majme všetci oči na pozore.

Keď sme vošli do sály,

už pri dverách ľudia stáli.

Pretože tam toho bolo ozaj 

veľa,

bola zaplnená sála celá.

Ani neviem odkiaľ by sme 

začali,

tak začneme tým, ako 

tetušky perie párali.

Na pódiu nám vyhrávali,

aby sa ľudia popri pozeraní 

zabávali.

Pod pódiom zasa nejaké 

výrobky vystavovali,

nielen z našej dediny, ale i 

blízkeho okolia,

napríklad výrobky z dreva: 

postavičky, hrnčeky, ale i zo 

šúpolia.

Keďže za rohom Vianoce 

máme,

oplátku si na koštovku 

dáme.

Keď už hovoríme o tom 

jedení,

pár ľudí nelení a prichystá 

nám malé občerstvení.

K tomu na zdravie pohár 

vínka,

to je dobrá medecínka.

Keď sa chlapi posilnili,

tak aj drevo popílili i nože 

na starodávnej osielke 

pobrúsili.

Ako hodiny utekali,

tak sme v zábave gradovali 

a aj organizátorku 

vytancovali. 

Tak a teraz končíme,

už sa zasa tešíme,

čo nového o rok uvidíme

a či sa zas niečomu novému 

priučíme.

Martina Košťálová(Skalka)

Sme svedkami doby, v ktorej sa 
čoraz viac hovorí o multikultúr-
nej spoločnosti, ale nič o 
postupnom vymieraní remesiel 
a ľudových tradícií. Deti aj 
dospelí z Vavrečky v druhú 
novembrovú nedeľu mali 
možnosť nazrieť do života 
starých rodičov a obdivovať 
šikovné ruky remeselníkov. Už 
vlaňajší Vavrečský jarmok 
ľudových remesiel a kulinár-
stva sa stretol so širokým 

ohlasom. Aj preto sa toho roku 
podarilo získať viac predmetov 
hodných videnia, viac šikov-
ných ľudí, viac návštevníkov.
Pozreli si pracovné nástroje 
starých rezbárov, drotárov, 
výstavu krojovaných bábik či 
v ý š i v i e k .  R e m e s e l n í c i  
predviedli brúsenie nožov, 
pletenie prútených košíkov, 
výrobu keramiky, ťahanie 
korbáčikov, výrobu ozdôb zo 
šúpolia, pradenie a podobné 

činnosti spojené so životom na 
dedine. Návštevníci sa venovali 
aj tlačeniu kapusty, páraniu 
peria a mužská časť zápolila v 
ručnom pílení dreva. Piekli sa 
voňavé šišky, langoše, voňala 
kapustnica.
O hudobnú a tanečnú zábavu sa 
postarali deti a hudobníci z 
Vavrečky a Sihelného a hrou na 
fujare aj mládenci z Hruštína.

          Alena Hvolková

Spravodajstvo

Prítomní: starosta obce Mgr. 
Ladislav Šnapko 
Poslanci OZ :    Marta 
Brindžáková, Ing. Mária 
Bucová,  Ing. Jozef Hrkeľ, 
Ignác Kasan, Ing. Jaroslav 
Krivda, Ľudmila Pjentková, 
Ignác Pepucha
Ospravedlnení: Bc. Alena 
Hvoľková, Ing. Jozef Sklarčík 
Schôdza sa riadila programom, 
ktorý bol  jednomyseľne 
schválený.
P r o g r a m:
K bodu 1. Otvorenie
Zasadnutie Obecného zastupi-
teľstva vo Vavrečke otvoril  
starosta obce  Mgr. Ladislav 
Šnapko,  k torý  vše tkých 
prítomných privítal a uviedol, 
že obecné zastupiteľstvo bolo 
zvolané v zmysle zák.č. 
479/2010 Zb. o obecnom 
zriadení v zmysle rokovacieho 
poriadku obecného zastupiteľ-
stva. Skonštatoval, že obecné 
zastupiteľstvo je uznášania 
schopné. Schôdza sa riadila 
programom, ktorý bol predlo-
žený.
Poslanci hlasovali : 7/0/0
a/ voľba overovateľov 
Overovatelia zápisnice: Ing. 
Mária Bucová, Ing. Jaroslav 
Krivda
Zapisovateľ: Iveta Hvolková
b/ kontrola plnenia uznesení
Mária Pavláková prečítala 
uznesenie č.6/2012 zo zasadnu-
tia obecného zastupiteľstva zo 
dňa 21.09.2012.
K bodu 2. Programový rozpočet 
obce Vavrečka na roky 2013 – 
2015. 
Mária Pavláková predložila 
poslancom  vypracovaný 
Programový rozpočet obce 
Vavrečka na roky 2013-2015. 
Rozpočet je tvorený na základe 
skutočnosti roku 2012 v 
prijímovej časti aj vo výdavko-
vej časti. V kapitole cestná 
doprava je plánovaná úspora  
30 000 €. Účel použitia týchto 
prostriedkov bude schválený v 
budúcom roku.  Zmena je v 
originálnych kompetenciách, z 
ktorých  sa financuje materská 
škola, školský klub a zariadenia 
školského stravovania. Oproti 
roku 2012 došlo pri tvorbe 
rozpočtu 
k navýšeniu o 6270 € : materská 
škola 4598, školský klub 727 €, 
zariadenia školského stravova-
nia 845 €. Navýšilo sa z 

dôvodu, že v roku 2012 boli 
niektorí zamestnanci MŠ na PN 
/v tomto prípade hradí PN 
sociálna poisťovňa/. Navýšenie 
u  za r i aden i a  ško l ského  
stravovania je z dôvodu, že v 
roku 2013 sa plánuje prijať 
nová pracovná s i la  ako 
k u c h á r k a .  P r o g r a m o v ý  
rozpočet  je prílohou zápisnice. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 3. Zmena rozpočtu 
r o z p o č t o v ý m  o p a t r e n í m  
č.3/2012. 
Mária Pavláková predložila 
poslancom  návrh na zmenu 
rozpočtu. Návrh obsahuje 
presun financií v rámci kapitol a 
položiek z dôvodu  financova-
n i a  a k c i e  P l y n o f i k á c i a  
Kultúrneho domu Vavrečka. 
Akcia je realizovaná z kapitálo-
vých výdavkov z vlastných 
zdrojov- rok 2012 bez použitia 
rezervného fondu.  Návrh na 
zmenu rozpočtu je prílohou 
zápisnice. Poslanci nemali 
pripomienky. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0
 K bodu 4. Dodatok č. 2 k VZN 
č.4/2010 o určení dotácie na 
prevádzku a mzdy na dieťa MŠ 
a školských zariadení.    
Mária Pavláková informovala, 
jedná sa o príspevok na dieťa v 
MŠ – 1443,50 € , školskom 
klube – 260,65 € a v zariadení 
šk. stravovania – 237,22 € na 
rok 2013.  
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 5. VZN č.1/2013 o dani 
z nehnuteľnosti.
V Z N  p r e d l o ž i l a  E l e n a  
Krivdová, je prílohou zápisni-
ce. Zmenila sa sadzba daň zo 
stavieb na bývanie a drobné 
stavby, ktoré majú doplnkovú 
funkciu pre hlavnú stavbu. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 6. VZN č. 2/2013 o 
miestnych daniach. 
V Z N  p r e d l o ž i l a  E l e n a  
Krivdová. Zmenila sa sadzba – 
poplatok za psa. VZN je 
prílohou zápisnice.
Poslanci hlasovali : 7/0/
K bodu 7. VZN č.3/2013 o 
zbere, preprave a zneškodňova-
ní komunálneho odpadu a 
miestnom poplatku za zber, 
prepravu a zneškodňovanie 
komunálneho odpadu.
V Z N  p r e d l o ž i l a  E l e n a  
Krivdová. Zmenila sa sadzba – 
poplatok pre 1 osobu/ 14,60 za 
rok, teda 0,040/ 1 osoba na deň. 

VZN je prílohou zápisnice. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 8. Žiadosť o zníženie 
dane z nehnuteľnosti.
Starosta prečítal žiadosť 
podnikateľov, ktorá je prílohou 
zápisnice o zníženie dane z 
nehnuteľností za rok 2013. Vo 
svojej žiadosti uviedli, že 
prostriedky by venovali na 
opravu komunikácie pri PD 
Vavrečka. Poslanci túto žiadosť 
jednohlasne zamietli.
Poslanci hlasovali : 0/7/0
K bodu 9.  Vyhlásenie o ručení 
pre recyklačný fond.
Starosta informoval poslancov, 
že obec Vavrečka ako člen 
ZMOBO bude využívať stroj, 
k torý  zakúpi lo  uvedené  
združenie na recykláciu 
odpadu. Na nákup bol zobratý 
úver, do ručenia ktorého by 
mala byť zahrnutá aj obec 
Vavrečka spolu s ostatnými 
obcami. Obec Vavrečka musí 
zaslať Združeniu vyhlásenie o 
ručení.
Poslanci hlasovali : 7/0/0
K bodu 10. Žiadosť o odkúpe-
nie oceľovej konštrukcie.
 Starosta prečítal žiadosť 
viacerých podnikateľov o 
odkúpenie oceľovej konštruk-
cie, ktorá je vo vlastníctve obce 
Vavrečka – nachádza sa pri 
plánovanej čističke z roku 
1992. Po porovnaní navrhnu-
tých financií  za konštrukciu sa 
žiadosti zamietli.
Poslanci hlasovali : 0/7/0
K bodu 11. Žiadosť Petra Švábu 
– PS Parkety Námestovo o 
prenájom pozemku.
Starosta prečítal žiadosť 
menovaného. Jedná sa o 
pozemok na futbalovom 
ihrisku. Časť uvedeného 
pozemku je už prenajatá 
Františkovi Hrkľovi. Poslanci 
navrhli, že žiadosť sa bude 
prejednávať  po dohode  medzi 
n á j o m c a m i  u v e d e n é h o  
pozemku.  Poslanci hlasovali : 
0/7/0
K bodu 12. Schválenie Návrhu 
a Konceptu   územného plánu 
Vavrečka.
Starosta obce informoval 
poslancov, že Návrh a Koncept 
územného plánu je už vypraco-
vaný od firmy PRO- Arch, 
poslanci si uvedený dokument  
pozreli, nemali žiadne pripo-
mienky. 
Poslanci hlasovali : 7/0/0

K bodu 13. Rôzne.
 starosta predniesol žiadosť 
Petra Kasana o zvýšenie 
príspevku na reprezentáciu a 
č innosť  AWK klubu zo  
schválených 1000 €/rok zvýšiť 
na 1700 €/rok. List je prílohou 
zápisnice.Poslanci hlasovali 
0/7/0
- starosta obce predniesol 
žiadosť Požiarneho zboru 
Vavrečka o zvýšenie ročného 
príspevku z 1500 €/rok na 2000 
€/rok. List je prílohou zápisni-
ce. 
Poslanci hlasovali: 7/0/0
- starosta obce predniesol 
návrh, aby sa obecnými 
há jn ikmi  s t a l i  č l enov ia  
Hasičského zboru: Michal 
Hrkeľ, Peter Čiernik, Róbert 
Kolena. Uviedol, že na základe 
toho, že sa vydávajú povolenia 
na výrub stromov, je nutná 
identifikácia  miesta výrubu 
pomocou zariadenia GPS, 
rovnako je potrebná aj kontrola 
miesta výrubu, či došlo k 
úprave a následnému vysadeniu 
mladých stromčekov. Z tohto 
dôvodu navrhol, že hájnik bude 
mať odmenu vo forme mesač-
nej paušálnej odmeny. Výška 
odmeny sa určí v budúcom 
roku.
Poslanci hlasovali: 7/0/0  
- starosta predniesol návrh, aby 
sa obec Vavrečka zaradila do 
novovznikajúceho združenia 
Babia Hora, v ktorom budú 
zas túpené okol i té  obce .  
Členstvo v tomto združení by 
znamenalo možnosť zaradenia 
do projektov, ktoré by sa 
vypracovali v spolupráci s 
členskými obcami. Združenie 
zaháji svoju činnosť od januára 
2013. 
Poslanci hlasovali: 7/0/0
 K bodu 17 Záver.
Mgr. Ladislav Šnapko 
starosta obce 
Overovatelia :
Ing. Mária Bucová   
Ing. Jaroslav Krivda

Všetky dokumenty a prílohy, 
ktoré tvoria zápisnicu sú 
dostupné na 

 alebo k nahliadnutiu na 
OcÚ kedykoľvek počas 
pracovnej doby. Pre rozsah 
strán to nie je možné uviesť v 
novinách

www.vavrec-
ka.sk

http://www.vavrecka.sk
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Ahojte
Tak, a je tu Vianočný čas. Všetci 
naokolo finišujú s upratovaním, 
výzdobou a prípravami k 
štedrovečernému stolu a ja 
sedím v pracovni a snažím sa 
dať dokopy posledné číslo 
VAVrečníka v tomto roku. Som 
rád, že sa do tvorby týchto 
novín zapájajú aj noví ľudia. 
Veď práve preto sú tu. Nerád by 
som aby to bola len reprezen-
tačná vzorka určitej skupiny 
ľudí i keď to niekedy možno tak 
vyzerá. Teší mňa i všetkých 
ktorí sa na tvorbe tohoto dielka 
podieľajú, že sa ľudia pýtajú 
kedy bude ďalšie číslo.  
Uvítame každú pripomienku 
nápad a hlavne pomoc pri 
napĺňaní obsahom. Priestor sa 
nájde pre všetkých, ktorým sú 
tieto noviny určené.
Ak sa budete niekedy prehŕňať 
v starých fotografiách a nájdete 
tam niečo zaujímavé určite nám 
dajte o tom vedieť, veľmi radi 
to zverejníme.
Dosť bolo rečí idem to dokon-
čiť aby sa Vám to dostalo čím 
skôr do schránok. (pk)

Spoza hraníc obce

Štedré, veselé, povzbudzujú-
ce...Veď inakšie ani nemohlo 
byť, dátum ukazoval presne 
6.12.- Mikuláša! Určite by to 
potvrdili aj všetci tí, ktorí sa 
zúčastnili. Najprv spoločná sv. 
omša, spoločný obed a kultúrny 
program. Konala sa aj malá 
spomienka na nezabudnuteľnú 
"tetu Otku" - takto ju označila 
Angelka Sečová, ktorá spolu s 
tetou Kršákovou zaspievali na 
jej počesť pesničku s vlastným 
textom. Spievalo sa ťažko, ale 
nič sa nedá robiť, život musí ísť 
ďalej...Všetkých veľmi potešili 
deti z materskej školy svojimi 
koledami, vinšovačkami a 
tančekmi. Nádherné kostýmy aj 
program - pani učiteľky zo 
škôlky si naozaj dali záležať. 
Štvrtáci zo základnej školy sú 
už vlastne mazáci a Betlehemci 
v ich podaní pripomenuli 
d ô c h o d c o m  b l í ž i a c e  s a  
Vianoce. Na záver programu 
zahrala a zaspievala novo-
vzniknutá vavrečská kapela 
Marián Rentka, Miro Ujmiak, 
Miro Krivda, Fero Kurtulík a 

Fero Kasan na čele s primášom 
Bakošom. Spolu s nimi si 
zaspieval aj bývalý starosta 
Pavol Holmík, ktorému to 
o č i v i d n e  d o b r e  s p i e v a .  
Zahanbiť sa nedala ani návšteva 
z Poľska, okamžite vytiahla 
svoj tromf - svojho poslanca 
harmonikára, ktorý zahral 
poľské koledy. Spievali ale 
všetci prítomní - veď spev je 

najlepší medzinárodný jazyk. 
Nuž, je jasné, že v tento deň 
nebol darček len pripravený 
bal íček,  k torý odovzdal  
každému dôchodcovi sv. 
Mikuláš  s  pomocníkmi .  
Odovzdávala sa aj dobrá 
nálada, príjemné zážitky a 
hodnota  spoločného stretnutia. 
Aj toto je odkaz Adventu - nájsť 
si čas na blížnych...

Posedenie s dôchodcami

Pripravuje sa výstavba bytov

O Katke, Martinovi a misijnej ceste
Dnes je už iná doba ako bola 
pred pár rokmi. Zmenilo sa 
veľa, vlastne skoro všetko, ale 
teraz momentálne myslím 
hlavne na zmenu a možnosti 
cestovania, spoznávania sveta  
a iných kultúr ako je tá naša 
domáca. A popritom spoznáva-
ní  iných kultúr si uvedomiť, že 
n iekomu t reba  pomôcť ,  
niekoho treba niečo naučiť a 
naopak, od niekoho sa treba 
poučiť a vziať si príklad. A keď 
ešte pri takejto ceste pomôže 
viera, ochota obetovať sa, 
priatelia a Európska služba 
pomoci, môže sa táto cesta 
nazvať misijná cesta.  Na takúto 
misijnú cestu sa rozhodli 
vyštartovať čerství novoman-
ž e l i a  K a t k a  a  M a r t i n  
Valentovci, ktorých sme si 
trošku vyspovedali:
R:  Myslím si, že väčšia časť 
Vavrečanov vie, že odchádza-
te do Peru, ale myslím si , že 
nevedia presne  kde a čo tam, 
ako tam, s kým tam a prečo a 
ešte iné otázniky narástli.
 Tak teda kde tam ?
K a M: Presná trasa je Viedeň -  
letisko Schwechat- potom 
Madrid -  cezoceánsky let do 
hlavného mesta Peru/ Lima- 
autobusom  Kusko a posled-
ných 100 km do konečnej 
stanice -   mestečka Lares, ktoré 
leží 3222 m / nad morom.  Celá 
trasa meria asi 11 000 km.
R: Nemáte strach pred  takou 
dlhou cestou, nepovažujete 
celé toto dobrodružstvo za 
určité nebezpečenstvo?
K a M:  Nebezpečenstvo je 
relatívne, niekto to vidí 
nebezpečne, niekto dobrodruž-
ne a niekto ako novú skúsenosť, 
ktorá ho posilní.  Vieme o tom, 
že napríklad cesta z Limy do 
Kuska je označovaná ako jedna 
z najnebezpečnejších ciest. Je 
tam množstvo serpentín / 
prevýšenie Lima – Kusko je 
3200 m/, cesta je úzka, 
dopravné prostriedky preplne-
né a technicky zastarané, ale 
uvidíme ako to zvládneme .  
Určite, že nejaké obavy máme, 
veď stať sa môže čokoľvek,  ale 
prevláda skôr taká radosť z 
nových zážitkov.  
R: Čo tam?
K a M: Budeme tam  pôsobiť 
ako vychovávatelia a katechéti. 
S deťmi budeme tráviť  čas, 
keď nie sú v škole.  Budeme 

našich hokejistov, keď sa mi to 
v hlave zrazu všetko pouklada-
lo a zistil som, že radšej by som 
išiel s Katkou do Medžugoria 
ako sedel v lóži a sledoval 
finálový boj. Mal som hodinu 
do odchodu ...Všetko som 
stihol, tak som si pomyslel, že 
to tak asi má byť. A odvtedy 
tvoríme pár.  Pre nás dvoch s 
Katkou je to takto lepšie. V Peru 
sa ukáže ako to s tým naším 
vzťahom je a vzájomne si 
samozrejme môžeme pomôcť. 
My sme vlastne taká rarita – 
sme prvý manželský pár na 
misijnej ceste.
R: Kto vám pomáhal pri 
organizovaní cesty?  
K a M: pomáhajú saleziáni, 
samozrejme písal sa projekt cez 
Európsku službu pomoci, ktorá 
pridelila financie a platí celú 
cestu, očkovania, ubytovanie a 
stravovanie. Peniaze, ktoré sme 
v y z b i e r a l i  z b i e r k o u  v o  
Vavrečke poputujú na výlety 
pre deti, pomôcky do školy ap.
R: Aký jazyk máte priprave-
ný v batožine:
K a M: V Kusku sa hovorí 
kečuánčinou, ale v škole sa 
p o u ž í v a   š p a n i e l č i n a .  
Pripravovali sme sa samostatne  
a do  španielčiny  sme sa trochu 
zahryzli. Ako sme to zvládli sa 
ukáže až na mieste činu. Jazyk  
ale nie je to, čoho by sme sa 
obávali. Spoliehame sa, že deti 
sú tam tak ako všade komunika-
tívne a my sme pripravení 
dohovárať sa aj hudbou, 
pohybom a  samozre jme 
rukami-nohami.  Máme rôzne 
pocity, všetko sa to v hlave 
mieša, ale najviac prevláda 
radosť. My sa do Lares veľmi 
tešíme. 
Všetkým, ktorí sú zvedaví na 
informácie z miesta činu, 
oznamujeme, že najnovšie 
informácie sa dozvedia na 
internetovej adrese:

 
a samozrejme môžu aj komen-
tovať a písať Katke a Martinovi.

http://misialares.blogspot.sk/

mať určený týždenný plán. 
Doobeda by sme mali mať 
voľno,  poobede budeme 
pomáhať  deťom pri úlohách a 
mimoškolskej činnosti. Škola 
je internátna.  To znamená, že 
deti / od 6 – 18 rokov/do školy 
prichádzajú  v nedeľu poobede 
a domov odchádzajú v piatok. 
Osady sú roztrúsené po 
kopcoch a o nejakej doprave 
nemôže byť ani reči. Deti 
prichádzajú peši aj 5 – 6 km, 
práve preto tam zostávajú počas 
týždňa.  Vychovávatelia tam 
pomáhajú s výukou angličtiny, 
počítačov, organizujú výlety 
pre deti / ak sa nájdu peniaze/, 
samozrejme rôzne pohybové 
krúžky, ale keďže sa jedná o 
Latinskú Ameriku, to budú učiť 
skôr oni nás, nejakú salsu, alebo 
domorodé  tance .  Urč i te  
plánujeme založiť hudobnú 
skupinu alebo malý orchester . 
Máme také informácie, že deti 
sú tam veľmi samostatné, napr. 
samé si pečú chlieb, perú 
bielizeň ,  vedia sa o seba 
postarať.  

R: Prečo  práve takáto forma 
pomoci? 
K : V podstate sme mali o 
takúto prácu záujem už 
dávnejšie.  Ja som mala ísť už 
minulý rok, ale medzitým sme 
sa spoznali s Martinom, 
preskočila iskra, tak sme si 
povedali, že dáme najprv 
prednosť nášmu vzťahu – teda 
ako sa  rozvinie a ako  bude 
pokračovať.  Ak to bude vôľa 
božia, pôjdeme do Peru 
spoločne, už ako manželia.     
M: S tou iskrou to bolo tak, že 
nepreskočila hneď. S Katkou 
sme sa poznali už predtým zo 
stretnutí mládeže, ktorá sa 
pripravovala na takéto misijné 
cesty. Niektorí z nich mali ísť 
práve do Medžugoria. Ja som 
práve v tom čase dobrovoľne 
brigádoval ako šofér na 
Majstrovstvách sveta v hokeji, 
ktoré sa konali /ako všetci viete/ 
v Bratislave. Všetci dobrovoľ-
níci mali zaistený voľný vstup 
na zápasy do vlastnej lóže /ak 
nemali službu/. Práve som sa 
chystal na finálový zápas 

Dávame Vám do pozornosti 
predaj bytov v centre našej 
obce. Jedná sa o moderný 
dvojblokový trojpodlažný 
bytový projekt, ktorý bude mať 
v ponuke 24 bytových jedno-
tiek rôznej metráže. Bude 
situovaný po pravej strane od 
amfiteátra a bude vybavený 
v l a s t n ý m i  p a r k o v a c í m i  
miestami v spoločnej podzem-
nej garáži. Byty sa budú 
p r e d á v a ť  d o  o s o b n é h o  
vlastníctva. Zahájenie staveb-
ných prác je plánované na 
mesiac Máj/2013 a predpokla-
daná kolaudácia na jar 2015. 

Projekt sa bude stavať v dvoch 
etapách. Po kolaudácii a predaji 
bytov v prvom bloku A s 
dvanástimi bytmi sa začne 
stavať druhý blok B, s ďalšími 
dvanástimi bytovými jednotka-
mi. V prípade veľkého záujmu 
o byty sa celý projekt bude 
stavať spolu. Bytový projekt 
bude postavený zo štandard-
ných stavebných materiálov a v 
prípade záujmu bude možné 
meniť aj deliace priečky. 
Projektová dokumentácia je k 
nahliadnutiu. 

Financovanie bytov sa bude 
riešiť v spolupráci s vážnymi 
záujemcami o byt. Predbežná 
cena bytu bude od 750,- 

2EUR/m . 
V prípade akýchkoľvek otázok 
a dopytov kontaktujte osobne 
Jaroslava Hrubjaka, bytom 
Vavrečka č. 355, e-mailom  
hrubjak@canstav.sk, alebo na 
č. tel. 0903 343802. 

Typy bytov budú: 
2Byt A – plocha 90,56 m      /3x/ 
2Byt B – plocha 63,75 m      /3x/ 
2Byt C – plocha 40,00 m      /3x/ 
2Byt D – plocha 69,17 m      /3x/

Vianočný stromček
dorazil

viac info
z obce?

www.vavrecka.sk

28.. novembra 2012 nás svojou 
návštevou za výdatnej pomoci 
hasičov a Miroslava Troppa, 
poctil svojou návštevou náš 
nový vianočný stromček :-). Pri 
výzdobe pomohol aj Mikuláš 
Košťál s vysokozdvižnou 
plošinou od Alojza Somsedíka. 
Veríme, že náš hosť v zdraví 
zotrvá až do jari. 

http://misialares.blogspot.sk/


2 7

Je tu koniec roka a tak môžeme 
predostrieť bilanciu práce, 
ktorú sme na obecnom úrade 
vytvorili. Nie každú prácu je 
vidno, pretože obsahuje skôr 
administratívnu časť práce a je 
rozdelená na viac etáp. Takouto 
prácou je vytvorenie nového 
územného plánu obce, ktorý je 
v prvej časti dokončený 
(finančné prostriedky budú 
preplatené vo výške 80% z 
dotácii) a následná malá 
komasácia. Takúto prácu 
človek nevidí hneď i keď 
zaberá značnú časť v pracov-
ných povinnostiach. Zaberá nie 
len čas, ale aj finančné 
prostriedky. Výrazné naklada-
nie z bežných výdavkov nám 
zabrali nasledovné činnosti. 

Vytvorenie priestoru a oplote-
nie veľkoobjemového kontaj-
nera, dokončenie oplotenia na 
c i n t o r í n e ,  n a m a ľ o v a n i e  
že l ezného  op lo t en i a  na  
cintoríne, výmena strechy na 
altánku pri druhom vodopáde, 
vybudovanie kanalizačnej 
prípojky pri R. Čiernikovi ku V.
Brindžákovi ml. a vyčistenie 
potokov. Ďalej to boli práce pre 
skvalitnenie ozvučenia v KD, 
vytvorenie priestoru a vybudo-
vanie  plynovej  kotolne,  
vymaľovanie tried v školskom 
klube ako aj vymaľovanie 
detských preliezok, výsadba 
stromčekov na ihrisku a v 
neposlednom rade je to 
plynofikácia celého kultúrneho 
domu. Všetky tieto práce sme 

dokázali vykryť z bežného 
rozpočtu a rezervný fond sa 
nemusel na tieto činnosti 
použiť, takže sa preklonil do 
budúceho roka. Pri plynofikácii 
sme dlhšiu dobu čakali na 
výsledky verejného obstaráva-
nia, ale oplatilo sa. Finančný 
rozd ie l  medz i  p rvým a  
posledným uchádzačom bol 
11500 Eur, čo nám ušetrilo 
spomínanú sumu. Okrem 
vyššie spomenutých činností 
sme urobili bežné práce pri 
obecnom úrade a nakúpili sme 
potrebné pracovné pomôcky 
(metly, lopaty...) Celkové 
náklady činia 49140 Eur. Nie je 
málo čo sa nám podarilo, preto 
dúfam, že aj budúci rok bude 
taký úspešný. 

Bilancia roka 2012 Pozvánky

Svätý Mikuláš medzi deťmi
„Prišla zima, prišiel mráz...a do 
Vavrečky prišiel aj Mikuláš!“ 
Takto sme si upravili detskú 
riekanku v nedeľu  9.12. v 
Kultúrnom dome.  Sviatok sv. 
Mikuláša je snáď jeden z 
najkrajších a najviac sa naň 
tešíme. Je jedno, či máme 5 
alebo 50 rokov. Práve to je to 
najkrajšie, v každom z nás 
zostáva kúsok dieťaťa, ktoré 
má rado prekvapenia a darčeky. 
A tak sa v spomínanú nedeľu  
nahrnulo do Kultúrneho domu 
kopu detvákov, ale aj mládežní-
kov, rodičov a aj starých 
rodičov. Prišli spoločne privítať 
sv. Mikuláša, ale hlavne prišli 
spoločne prežiť jedno adventné 
nedeľné popoludnie. Vypočuť 
si  vinšovačky, básničky, 
pozrieť si tanečné výkony a 
vypočuť vianočné koledy. Nuž 
a bolo dokonca aj napätie - 
niektoré detičky si na pódiu 
poplakali, nevieme či mali 
strach alebo zabudli básničku, 
ale vraj sa báli nepodareného 

program bol krásny, sv. Mikuláš 
povedal všetkým ľuďom dobrej 
vôle povzbudivé slová a deťom 
p o r o z d á v a l  č o k o l á d o v é  
kalendáre, aby si každý deň 
pripomenuli, že onedlho tu 
máme najkrajšie sviatky roka - 
Vianoce. 

čerta, ktorý pobehoval po 
javisku.  Nepomohol  ani  
usmievavý anjel, ktorý sa snažil 
čerta ukľudniť. Nakoniec ho 
vyprášili pani učiteľky /aspoň 
vidíme, že detičky máme v 
dobrých rukách/. Všetko 
nakoniec dobre dopadlo - 

Všetkých stolnotenisových 
ping-pongistov pozývame 
27.12.2012 do Kultúrneho 
domu na turnaj dospelých o 
9.00 hod. Turnaj pre deti a 
mládež sa koná 28.12. o 9.00 
hod., taktiež v Kultúrnom 
dome. Pre víťazov sú priprave-
né poháre - takže príďte a 
vyhrajte!!! 

Pozývame všetkých milovní-
kov divadla na predstavenie 
Kamenný chodníček ochotníc-
keho divadla z Trstenej, ktoré 
bude 30.12.2012 o 17.00 hod. v 
Kultúrnom dome vo Vavrečke. 
Vstupné je dobrovoľné. Ešte 
raz - srdečne pozývame!

Ako každý rok aj túto zimu v 
prípade priaznivého počasia 
pripravia dobrovoľníci ľadovú 
plochu pri amfiteátri. Ako 
obyčajne aj tento roku ju budú 
môcť využívať všetci záujem-
covia bezplatne.
Upozorňujem však rodičov a 
najmä deti aby v prípade 
oteplenia nehádzali na ľad 
žiadne predmety a rovnako aby 
po ňom zbytočne nechodili.
Večer keď primrzne bude opäť 
vynikajúce korčuľovanie.

Ako idete tráviť posledné dni 
tohot roka? A čo takto pre-
chádzkou na Podjavorinu? 
30.12.  od 13:30 Vás tam počká 
Koncoročný punč, pripravený 
p o d ľ a  o r i g i n á l n e h o  
Vavrečského receptu.

Pozývame všetkých záujemcov 
na XV. ročník slovenského 
mariášu, ktorý sa bude konať 
29.12.2012/sobota/ v KD 
Vavrečka. Prezentácia : od 
12.00 - 13.00 hod. 

Stolnotenisový
turnaj

Kamenný
chodníček

Klzisko

Koncoročný
punč

XV. ročník
slovenského
mariášu

Tradičná hasičská zabíjačkaBiskupský chlebíček našich 
babičiek.
150g hladkej  múky,120g 
masla,150g mletého cukru, 4 
žĺtky, tuhý sneh zo 4 bielkov,1/2 
prášku do pečiva. Náplň:100g 
sekanej čokolády na varenie, 
100g hrozienok, 2 dcl sekaných 
orechov. Všetky suroviny 
zmiešať, nakoniec pridať sneh z 
bielkov. Masu vyliať do 
vymastenej a múkou posypanej 
formy a dáme piecť pri 180-200 
°C asi ¾ hod. Vyhladnutý poliať 
čokoládou a môžeme posypať aj 
s t r ú h a n ý m i  m a n d ľ a m i .
Božie  rezy
Cesto: 6 žĺtkov, 6 lyžíc mletého  
cukru vyšľahať, pridať 3 lyžice 
strúhanky, 2 lyžice kakaa, 1 
vanilku, sneh zo 6 bielkov a 
upiecť.
Plnka: 140 g orechov, 80 g 
masla, 80 g mletého cukru, 
zaliať 1 dl vriaceho mlieka, 
nechať vychladnúť. Polovicu  
plnky natr ieť na piškót ,  
poukladať detské piškóty 
namočené v punči, na to ostatnú 
plnku a čokoládovú polevu.
Punč:  ¼ litra vriacej vody,  3 PL 
kryštálového cukru rozvariť, 
nechať vychladnúť, pridať 1 
lyžicu lekváru, citrónová šťava, 
1 PL rumu.
Medovníková roláda
60 dkg hladkej múky, 15 dkg 
smetolu, 25 dkg mletého cukru, 
3 vajíčka, 4 polievkové lyžice 
medu, 1 malá lyžička škorice, 4 
podrvené hrebíčky, 1 malá 
lyžička sódy bigarbóny, 1 
vanilka. Všetko dobre zmiesime 
a necháme aspoň 3 hodiny stáť. 
Potom cesto rozdelíme na 5 
rovnakých dielov. Každý diel 
vyvaľkáme na 15 x šírka plechu, 
natrieme slivkovým lekvárom, 
p o s y p e m e  p o l á m a n ý m i  
orechami a hrozienkami.  
Stočíme ako roládu, potrieme 
vajíčkom a pečieme na 170 °C.  
Ak sa vychladnutá zabalí do 
alobalu, vydrží aj mesiac.
Výborné medovníčky starej 
mamy
50 dkg hladkej múky, 15 dkg 
mletého cukru, 3 celé vajcia, 8 
dkg smetolu, 3 polievkové 
lyžice medu 1 malá lyžička sódy 
bigarbóny, 1 malá lyžička 
škorice, 4 roztlčené hrebičky. 
Všetko dobre zmiesime a 
necháme stáť. Na druhý deň 
vyvaľkáme , asi tak 3-4 mm a 
vykrajujeme rôzne tvary, 
potrieme vajíčkom, dáme 
oriešok a upečieme. Skladujem 
v uzavretej dóze, kde pridáme 
krajec chleba, oni nám krásne 
zmäknú. Ľudmila Pjentková

Naša hasičská zabíjačka je už ako obyčajne pojmom v blízkom okolí. Inšpirovali sa od nás aj susedné 
obce. Z našej preto pripájame pár záberov.

Na Štefana, 26.12. 2012 od 
14:00 do 18:00 budú mladí z 
Vavrečky aj tento rok klopať na 
dveraje Vašich príbytkov, 
vinšovať Vám požehnané 
sviatky a vyzbierané peniažky 
pošlú tým, ktorí to naozaj 
potrebujú. Ak sa chcete zapojiť, 
informovať a pod, kľudne ma 
kontaktujte. Zuzu Kasanová

Recepty, hasiči
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Bilancia 2012

Vavrečský jarmok

Posedenie dôchodcov

Šport

Príhovor starostu obce

V. ligová jeseň skočila - rekapitulujeme

Dorastenci v I. triede zimujú na druhom mieste

Tichá noc, svätá noc jedna z 
najznámejších kolied, ktorú po 
prvýkrát zaspievali kňaz Joseph 
Mohr a organista Franz Xaver 
Gruber v Kostole sv. Mikuláša 
(Nikolu) v Oberndorfe pri 
Salzburgu 24. decembra 1818 
bude znieť v našich kostoloch 
už po 194 krát. Text piesne 
zložil Mohr už v roku 1816, no 
napísal ju ako báseň a až neskôr 
ju predložil Gruberovi a 
skomponoval k nej vhodnú  
melódiu. To, že pieseň je 
obľúbenou prezrádza aj fakt 
prekladu koledy do viac ako 
tristo jazykov a nárečí. Tichá 
noc, svätá noc zaznie vrúcne i v 
našom kostole 24. decembra na 
polnočnej svätej omši a 
rozohreje naše srdcia z  
neopakovateľnej atmosféry 
narodenia Ježiša Krista.  
Najkrajší kresťanský sviatok v 
sebe implicitne zahŕňa aj 
hodnotu, ktorá utvára základ 
kresťanstva- predstavuje ho 
zákon lásky. „Milovať budeš 

blížneho, ako seba samého.“ 
Zastavme sa v najbližšiu Tichú 
a svätú noc a pouvažujme ako
tento zákon pretvárame v naše 
činy. Ty, čo čítaš tieto riadky, 
ale aj ja, ktorý ich píšem, 
prajem, aby sa nám nie len v tú 

jednu krásnu noc podarilo 
pretvárať zákon lásky v činy, 
ale aby sa nám to darilo i celý 
rok 2013.
Prajem požehnané sviatky. 

Ladislav Šnapko, starosta

Milí občania, 

nech Vás dary Božej milosti chránia po celý rok, 

nech Vám dá Boh štastia, radosti a hojnosti 

požehnania. 

Krásne Vianoce a štastný Nový rok 2013 

Vám praje obecný úrad vo Vavrečke.

Vianočný vinš si prizval 

koledu:

vraj pôjdu, kam ich oči 

povedú-

hornatým krajom, šírou 

rovinou

s tou tisícročia starou 

novinou,

že časy sviatkov ľuďom 

nastali.

Dieťatko narodené v 

maštali

svet požehnáva znovu  

pokojom.

Nech privíta ho každý po 

svojom

a nech mu lásku sveta 

popraje.

Tak ako ono symbol dobra 

je,

nech dobrá vôľa k nám si 

prisadne

a skutky naše nech sú 

príkladné,

nech k našim blížnym cestu 

zaviatu

vyznačia v snehu stopy 

návratu.

Vianočný stromček nech 

nám zarodí,

nech stôl je štedrý ako na 

hody

a v dušiach našich dobrá 

pohoda

nech v jasličkách to dieťa 

pohojdá.

Vianočný vinš

Futbalová jeseň skončila, 
prišiel čas rekapitulácie. 
Niektoré tímy potešili fanúši-
kov, niektoré sklamali.
Ako nováčik sme do súťaže 
vstupovali s cieľom neurobiť 
obci  hanbu a  ponúknuť 
divákom príťažlivý futbal. Po 
o d o h r a n í  s i e d m i c h  k ô l  
panovala v kabíne výborná 
atmosféra. Na našom konte 
bolo 13 bodov a doposiaľ sme 
nepocítili horkosť prehry. Pre 
všetkých to  bolo veľké 
prekvapenie. Druhá polovica 
jesene nám bodovo absolútne 
nevyšla. Získali sme iba jediný 
bod. Nedá sa však povedať, že 
sme hrali zle. Los nám pridelil v 
závere silnejšie a skúsenejšie 
mužstvá, na ktoré sme ešte 
nevyzreli. Výkonom sme 

sklamali iba v domácom 
stretnutí proti Sučanom. Tie 
okupovali vtedy posledné 
miesto a my sme od nich dostali 
výprask 5:0. Vavrečka mala v 
jesennej časti na to, aby bolo na 
jej konte o pár bodov viac. 
Nemáme však v tíme vyslove-
ného strelca. Hrotový útočník 
Ondrej Branický strelil štyri 
góly ako Juraj Kurtulík a Martin 
Stolárik.
Na jar nás čakajú náročné 
zápasy o udržanie v piatej lige. 
Ak sa udrží hráčsky káder a 
bude aspoň čiastočne dodržia-
vaný tréningový proces, máme 
na to, aby sa aj o rok hrala v tejto 
obci krajská súťaž. Čas ukáže, 
či ešte za môjho trénerského 
vedenia.

Zimná údržba ciest - opäť šetríme
Zima je na svojom začiatku a 
ako obyčajne aj tento rok nás 
vyjde zimná údržba ciest 
nemalé finančné prostriedky. Aj 
vďaka dobrovoľníkom z DHZ 
sa obci darí pomerne dobre 
šetriť. Tento rok starosta 
pomohol zabezpečiť posypo-
vač, ktorý po malých úpravách 
cha lan i  p r i spôsob i l i  na  
malotraktor. Prvý skúšobný 
posyp už majú za sebou a 
myslím, že kvalita posypu sa 
bude iba zlepšovať. Na margo 
posypu ciest je faktom, že keď 
sa prejdete po susedných 
dedinách takmer nikde nie je 
posypané tak ako vo Vavrečke. 
J e d e n  p o s y p  v o z i d l o m  
technických služieb vyjde 
takmer na 200 €. Hasiči to robia 

dobrovoľne. Ďalej prosíme 
vodičov, pokiaľ majú takú 
možnosť , aby svoje autá 
parkovali vo svojich dvoroch, 
zjednoduší sa tak odhŕňanie 
snehu. V jarnom období keď sa 
sneh roztopí by bolo vhodné 
určiť jeden termín kedy si 
každý pred svojim domov 
posypový materiál zhrnie na 
jednu kôpku, ktorú potom 
hasiči následne naložia a 
pozvážajú späť na skládku. 
Obec tak ušetrí hneď dvakrát. 
Prvý raz tým, že bude na ďalší 
rok potrebné kúpiť menej 
posypového mater iá lu  a  
druhýkrát v nákladoch na 
vývoz odpadu, pretože sme 
všetci zozbieraný štrk spravidla 
sypali do smetných košov.

J e s e n n ú  č a s ť  n a j v y š š e j  
Oravskej futbalovej súťaže 
majú za sebou aj dorastenci. 
Pod vedením trénera Miroslava 
Ujmiaka  a za výdatnej podpory 
trénera mužov Ignáca Hrkľa 
počas tréningov je vidieť na 
chlapcoch výsledky. Takmer 
celú jeseň boli na prvom mieste 
okrem posledných dvoch 
zápasov,  remíze v Liesku 0:0 a 
v poslednom súboji o prvenstvo 

v  t a b u ľ k e  s  d o m á c i m i  
Chlebnicami 2:1 sa im darilo. 
P r a v d e p o d o b n e  p o s u n  
posledného zápasu a tým už aj 
nástup na zimný oddych 
zanechal v družstve svoje. 
Napriek tomu sme radi že 
mládežnícky futbal ide do 
popredia. Veď ako inak to môže 
byť iba kvalitnou a cieľavedo-
mou prácou trénerov prípravky 
a žiakov môžu tréneri dorastu a 

mužov dosahovať lepšie 
výsledky. Žiaci  a dorastenci sú 
doma, môžu sa venovať 
tréningom a a zatiaľ nemajú 
žiadne iné aktivity. Bohužiaľ 
situácia v spoločnosti je taká, že 
chalani keď dorastú spravidla 
odchádzajú za prácou do sveta, 
alebo tých lepších si žiadajú 
kluby vo vyšších súťažiach. 
Preto vidíme mládežnícke 
družstvá ako tie vavrečské kde 

95% kádra tvoria domáci hráči, 
čo sa už však s mužmi z vyššie 
spomenutých dôvodov dá len 
veľmi ťažko.
Chalani za jeseň nazbierali v 
14-tich zápasoch 32 bodov so 
skóre 47:11. Najlepší strelci 
Igor Branický 10, Jozef Revaj 8 
a Lukáš Holub 6, Karol Holub, 
Tomáš Kurtulík a Matúš 
Ujmiak majú na svojom konte 
rovanko po 5 gólov..  


